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IV. S P R A W Y  O R G A N I Z A C Y J N E  
I  S P R A W O Z D A W C Z E  T O W A R Z Y S T W A

E ugeniusz  Sawrymowioz

SPRAWOZDANIE ZE ZJAZDU DELEGATÓW

Towarzystwa L i te ra o k ie g o  im. A.Miokiewioza w L u b l in ie

Jak  w szystk ie  poprzedn ie  Zjazdy Delegatów, t a k  rów nież 
Z jazd  L ube lsk i  s k ła d a ł  s i ą  z dwu o z ą ś c i :  naukowej i  o rg a n iz a -  
o y jn e j .  O rg an izac ją  Zjazdu z a j ą ł  s i ą  L ube lsk i  Oddział Towarzy
stwa o raz  Zarząd Główny przy w ydatnej pomocy Rektoratów Uni
w e r s y te tu  im. M arii  C urie -S k łodow sk ie j  i  K a to l ick ie g o  Uniwer
s y t e t u  L ubelsk iego  o raz  Wydziału K ultu ry  M ie jsk ie j  Rady Naro
dowej.

Cząśó naukowa

Część naukowa Zjazdu odbyła s ię  w dn. 16 i  17 p a ź d z ie rn ik a  
p rzed  południem. W pierwszym dniu  n a s t ą p i ł o  o tw aroie  Z ja z du do
konane p rzez  P re z e sa  Zarządu Głównego p r o f ,  d ra  J u l i a n a  Krzy
żanowskiego, k tó ry  w przemówieniu wstępnym naw iązał do t r a d y 
c j i  Zjazdów Towarzystwa oraz  p o w ita ł  obeonych na s a l i  p rz e d 
s t a w i c i e l i  władz obu lu b e ls k ic h  U c z e ln i ,  a także  p rz e d s ta w i
c i e l i  władz p a r ty jn y c h  i  komunalnych. Na wniosek P rezesa  zeb
r a n i  jednom yślnie p r z y j ę l i  wybór W ioeprezesa Towarzystwa p r o f ,  
d r a  Eugeniusza Sawrymowicza na przewodniczącego z e b ra n ia .

Z k o le i  g ło s  z a b r a l i  R ektor U n iw ersy te tu  K a to l ick ie g o  ksiądz 
p r o f . d r  Mieozysław A lb e r t  Krąpieo o raz  Wiceprzewodniczący P re
zydium M ie jsk ie j  Rady Narodowej Ignaoy Olech.
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Po przemówieniach wstępnych ro z p o c z ę ła  s i ę  s e s j a  naukowa, 
na  k tó r ą  z łoży ły  s i ę  k o le jn o  wygłoszone n a s tę p u ją c e  r e f e r a t y :

1. p r o f . d ra  J u l i a n a  Krzyżanowskiego -  "Rola hum anistyk i w 
św ieo ie  o y w i l i z a c j i  te o h n ic z n e j" ;

2. d o c .d ra  S ta n is ła w a  P i e t r a s z k i  -  "Miejsce l i t e r a t u r y  we 
w spó łczesnej k u l tu r z e " ;

3. d o o .d ra  h a b i l i t .  I ren eu sza  Opackiego -  "Bohater sk a -  
m andrycki" .

Po s e s j i  naukowej u c z e s tn ic y  Zjazdu w z ię l i  u d z ia ł  w o b ie -  
dz ie  zorganizowanym p rzez  R ek to ra t  KUL.

Czas popołudniowy pierwszego d n ia  przeznaczony z o s t a ł  na 
zw iedzanie  m ia s ta ,  przy ozym duża grupa uczestników  odw iedzi
ł a  Muzeum J ó ze fa  Czeohowicza, gdzie  odbył s ię  odczyt na temat 
tw ó rczo śc i  tego  p o e ty .  Inna grupa uczestników  zw iedzała  w tym 
o z a s ie  B ib l io te k ę  KUL.

Wieczorem po w spólnej k o l a c j i  zorganizow anej p rzez  Rekto
r a t  KUL u c z e s tn ic y  Zjazdu b y l i  na p rz e d s ta w ie n iu  s tudenokiego  
Zespołu  T ea tra lnego  t e j  U czeln i.

W drugim dniu  obrady odbywały s ię  w a u l i  U niw ersy te tu  im. 
M arii  C u r ie -S k ło d o w sk ie j . W c z ę śo i  przedpołudniow ej wygłoszo
ne z o s ta ły  n a s tę p u ją c e  r e f e r a t y :

1. d ra  Jerzego  Święcha -  "Bohater p o e z j i  okupacy jne j" ;
2. d ra  Edwarda B a lcerzana  -  "Bohaterowie p o e z j i  naszych 

czasów";
3. doo .d ra  Jana  B łońskiego -  "Jak  być Polakiem? -  obrazy 

p o lsk o ś c i  w p ro z ie  powojennej" (z powodu n ieobeonośo i 
p r e le g e n ta  t e k s t  r e f e r a t u  o d o zy ta ł  doo .d r  h a b i l i t . I r e 
neusz  O packi) .

R e fe ra ty  uznane z o s ta ły  przez zebranych za bardzo w ar to ś 
ciowe, przy czym p o d k re ś l i ć  na leży  dużą frekw enc ję ; na s a l i  
b y ło  w ie lu  p r z e d s t a w i c i e l i  św ia ta  naukowego, nauozy o ie lsk ieg o  
o raz  młodzieży u n iw e rs y te c k ie j  i  s z k o ln e j .  Równocześnie odby
ły  s ię  t r z y  odczyty w lu b e ls k ic h  szkołaoh  wygłoszone p rzez  u -  
ozestn ików  Zjazdu: p r o f ,  d ra  Eugeniusza Sawrymowicza, do o .d ra  
h a b i l i t .  I re n e u sz a  Opackiego i  d o c .d ra  S tan is ław a  P ie t r a s z k ę .

Po ozęśo i  naukowej odbył s ię  wspólny obiad  zorganizowany 
p rzez  R ek to ra t  U n iw ersy te tu  im. M arii C u r ie -S k ło d o w sk ie j .

Po ob iedz ie  u c z e s tn ic y  Zjazdu w z ię l i  u d z ia ł  w z eb ra n iu  
organ izacy jnym , k tó r e  miało m iejsce  w "Chatce Żaka" wymienio
n e j  wyżej U ozeln i .



Prezydium Zjazdu Delegatów Towarzystwa Literackiego im. A. Mickiewicza w Lublinie
Fot. J. Kolasa

Fragment sali obrad podczas sesji naukowej na Zjeździe w Lublinie



Widok na salę obrad w czasie sesji naukowej na Zjeździe w Lublinie
Fot. J. Kolasa

Uczestnicy Zjazdu zwiedzają Bibliotekę KUL w Lublinie
Fot. A . K ozio ł
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Część o rg an iz acy jn a

Przew idziany by ł i  wykonany n a s tę p u ją c y  porządek obrad:
1. Otwaroie obrad i  powołanie Prezydium ze b ra n ia ,
2. Odczytanie p ro to k o łu  z poprzedniego Zjazdu, k tó ry  odbył 

s i ę  w roku 1970 w P io trkow ie  Trybunalskim.
3. Sprawozdanie z d z i a ł a l n o ś c i  Zarządu Głównego w o k re s ie  

międzyzjazdowym.
4 . Sprawozdanie Głównej Komisji R ew izy jne j.
5. Dyskusja nad sprawozdaniami.
6. Głosowanie nad wnioskiem Głównej Komisji R ew izyjnej o 

u d z ie le n ie  abso lu to r ium  ustępującem u Zarządowi Głównemu.
7. Wybór członków honorowych Towarzystwa.
8 . Głosowanie o wybór P rezesa  i  członków Zarządu Głównego, 

a tak że  sk ładu  Głównej Komisji Rewizyjnej i  Sądu Hono
rowego.

9. Wolne w nioski i  zamknięcie obrad .
Zebranie  o tw orzył W iceprezes Zarządu Głównego p r o f ,  d r  Eu

g e n iu s z  Sawrymowicz, k tó ry  po p rzy w ita n iu  Delegatów Oddziałów 
z g ł o s i ł  wniosek o pow ierzen ie  przewodnictwa na zeb ra n iu  p r o f ,  
d r  J a n in ie  G arbaczow skiej i  p r o f . drowi Andrzejowi Bukowskiemu. 
Wniosek te n  p r z y ję ty  z o s t a ł  jednom yśln ie .

Po o b ję c iu  przewodniotwa p r o f ,  dr J a n in a  Garbaozowska za
proponowała u czczen ie  minutą m ilcze n ia  pamięoi zmarłyoh w o -  
k r e s i e  międzyzjazdowym członków Towarzystwa, wśród n ic h :  p r o f ,  
d ra  J u l i u s z a  Nowaka-Dłużewskiego, p r o f . d ra  Romana P o l la k a  i  by
ł e j  głównej księgow ej Towarzystwa Jadw ig i G iew artow skiej.

Z k o le i  z a b ra ł  g ło s  p .o .  S e k re ta rz a  Zarządu Głównego mgr 
A n ton i Ś ledz iew sk i,  k tó ry  zaproponował wyżej wymieniony p o rzą 
dek obrad. Pozycja  p r z y j ę t a  z o s t a ł a  jednom yśln ie .

N astępnie  mgr Ś ledz iew sk i o d c z y ta ł  p ro to k ó ł  ze Z jazdu 
P io trk o w sk ieg o .  Po w n ie s ie n iu  n ie w ie lk ic h  poprawek p rzez  p r o f ,  
d ra  Bronisława N adolskiego i  d o c .d ra  Mieozysława I n g lo t a  p ro 
to k ó ł  z o s ta ł  p r z y ję ty .

Z k o le i  mgr Ś ledz iew sk i z ło ż y ł  sprawozdanie z d z i a ł a l n o ś c i  
Zarządu Głównego za ok res  od 5 p a ź d z ie rn ik a  1970 r .  do 15 paź
d z i e r n ik a  1972 r .

W im ien iu  Głównej Komisji Rew izyjnej p ro to k ó ł  z r e w i z j i  za 
wymieniony wyżej okres o d c z y ta ła  mgr Maria B okszczanin ;spraw oz
d an ie  to  zakońozone było  wnioskiem K omisji Rewizyjnej o u d z i e 
l e n i a  ustępująoemu Zarządowi Głównemu abso lu to r ium .

Następnym punktem obrad b y ła  dyskusja  nad sprawozdaniami. 
Jako  pierwszy w y s tą p i ł  Wiceprezes Zarządu Głównego p r o f . d r  Eu
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g e n iu sz  Sawrymowioz, k tó ry  po ruszy ł przede  wszystkim sprawą 
"Rocznika Towarzystwa L ite ra o k ie g o  im. Adama Miokiewioza".Spra
wa wydawania "Rocznika" skomplikowała s i ą ,  gdyż władze P o l
s k i e j  Akademii Nauk odmówiły Towarzystwu prawa do przekazywa
n ia  "Rooznika" członkom b e z p ła tn i e ,  w ramach op łaoane j s k ła d 
k i ,  ponieważ wysokość sk ła d k i  n ie  pokrywała kosztów poszcze
gólnych zeszytów "Rocznika"; ró ż n ic ą  m u s ia ła  wiąc pokrywać 
PAN. Wszelkie s t a r a n i a  Zarządu o u ch y len ie  tego  zakazu n ie  da
ły  r e z u l t a t u  i  małe j e s t  prawdopodobieństwo, by dało  s ią .w y -  
walozyć powrót do dawnej metody rozprow adzan ia  "Rooznika".PAN 
żąda bowiem k a te g o ry o z n ie ,  by w p re l im in a rz u  budżetowym Towa
rzy s tw a  przew idziany by ł dochód ze sprzedaży  "Rocznika". Wła
dze Akademii n ie  zgodz i ły  s ią  wobec tego  również na naszą  p ro 
pozycją  podwyższenia s k ła d k i  do wysokośoi pokryw ającej kosz t  
"Rocznika", chodzi bowiem o t o ,  by "Rooznik" by ł sprzedawany 
w k s ią g a rn ia o h  Domu K siążk i P o ls k ie j  jako  pozycja  dochodowa. 
Wynikają z tego  d la  Towarzystwa t ru d n o ś o i ,  n ie  wiadomo bowiem, 
ozy "Rooznik" bądz ie  m iał popyt jako pismo w dużej o z ą ś c i  u -  
w zg lądn ia jąoe  po trzeby  ty lk o  ozłonków Towarzystwa ( d z ia ł  spra- 
wozdawozo-organizaoyjny w "Roozniku" n ie  z a i n te r e s u j e  s z e r 
szych kół o zy te ln ików ^ . I s t n i e j e  zatem problem zmiany p r o f i l u  
pisma i  p r z e j ś o i a  z m ałej p o l i g r a f i i  na zwykły druk, oo -  jak  
p o d k r e ś l i ł  p ro f .  Sawrymowioz -  w ś w ie t l e  wypowiedzi p r z e d s t a -  
w io ie la  I  Wydz. PAN p r o f .  Y/ojóieohowskiego wydaje s i ą  sp ra 
wą z u p e łn ie  r e a l n ą .  Przemówienie swoje Wioeprezes zakońozył 
apelem o uw zględnienie  w d y sk u s j i  poruszonych wyżej s p r a w , t j .  
sprawy ewentualnyoh dalszyoh  s ta r a ń  o u trzym anie do tychczaso
wego sposobu rozprow adzania  "Rooznika" (oo n ie  ro k u je  pozy
tywnego r e z u l t a t u ) ,  sprawy zmiany p r o f i l u  pisma i  sprawy przej
ś c i a  na druk.

Drugim zagadnieniem poruszonym p rzez  W iceprezesa Sawrymo- 
w ioza b y ła  sprawa wznowienia s e r i i  " B ib l i o t e k i  Towarzystwa Li
te ra o k ie g o " .  W sprawie t e j  p ro f .  Wojc ieohow sk i wypowiedział 
s i ą  pozytywnie, z n a l a z ł a  ona również pop aro ie  w Komiteoie Nau
k i  o L i t e r a t u r z e  PAN. J e s t  wiąc prawdopodobieństwo,że w p rzy 
s z ło ś c i  można bądz ie  s e r i ą  t ą  wznowić, n ie  w cześn ie j jednak 
jak  w roku  1974. Trzeba bądzie  jednak p o s ta r a ć  s ią  o zapew
n ie n i e  j e d n o l i t e j  sza ty  g r a f io z n e j  s e r i i ,  oo dałoby s i ą  uzys
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kać jed y n ie  przy możności wydawania w szystk ich  tomików w je d 
nym wydawniotwie. Poszozególne pozycje s e r i i  byłyby p rzez n a 
czone na druk p rac  d o k to rsk io h  i  h a b i l i t a o y jn y o h  oraz  innych 
poważnych prao naukowyoh, ze szozególnym uwzględnieniem prac 
członków Towarzystwa.

Drugim mówcą b y ł p r o f ,  dr Czesław Z g o rz e lsk i ,  k tó ry  zwró- 
o i ł  uwagę na kon ieczność  zapewnienia w p rz y s z ło ś c i  w ięk sze j  l i 
czbowo obecności na Zjazdaoh p r z e d s t a w i c i e l i  nauki p o lo n i s t y 
c z n e j .  Poza tym p r o f .  Z g o rze lsk i  p o d k r e ś l i ł ,  że przy d o tyohcza-  
sowym sposobie  prowadzenia o zęśo i  naukowej Zjazdów oddźwięk ich 
w św ieo ie  naukowym j e s t  zbyt mały. W p r z y s z ło ś c i  n a le ż a ło b y  -  
zdaniem p ro fe s o ra  Z go rze lsk iego  -  organizować po r e f e r a t a o h  dys
k u s je  w wąskim g ro n ie  zain teresow anych naukowców, np. na do
datkowych zeb ran iach  o oh a rak te rze  kameralnym.

Z k o le i  z a b ra ł  g ło s  d e le g a t  O ddziału  P io trkow skiego  d r  Mi- 
o h a ł  P id e lu s .  Po scharak teryzow an iu  pracy Oddziału dr P id e lu s  
wysunął p ropozyc ję ,  by d la  u p a m ię tn ien ia  Z jazdów ,które są wiel
kim wydarzeniem ku ltu ra lnym  w m niejszyoh m iastach  i  w ielkim  
p rzeżyciem  d la  delegatów  z tych  m ia s t ,  p rzeb ieg  Zjazdów u trw a
l a ć  na taśm ie f i lm ow ej.  J e ś l i  ohodzi o sprawę "Rooznika" to  dr 
P id e lu s  wypowiedział s i ę  za kontynuowaniem s ta ra l i  o u trzym anie  
dotychczasowego sposobu rozprow adzania pisma, zapewnił jednak, 
że w wypadku n iepom yślne j d e c y z j i  PAN, w P io trkow ie  można l i -  
ozyć na zakup "Rocznika" w dotychczasowej i l o ś c i .

Nawiązująo do wypowiedzi d ra  P id e lu s a  mgr Ju s ty n a  z P i o t r 
kowa w y raz i ł  gotowość ewentualnego zorganizow ania na przy s z ły ch  
Zjazdaoh ich  f i lm ow ania .

Z k o le i  w y s tą p i ł  d e le g a t  Oddziału Rzeszowskiego doc. dr 
S ta n is ła w  P ry c ie ,  k tó ry  nawiązująo do przemówienia p r o f .  Zgo
r z e l s k i e g o  p os tu low ał w iększą r e g u la rn o ś ć  w organizowaniu zeb
r a ń  naukowych w o d d z ia łao h .  Z ebran ia  t e  mogłyby insp irow ać ba
d a n ia  naukowe członków Towarzystwa, zw łaszoza n a u o ż y c ie l i - p o -  
lo n is tó w ,  w z a k re s ie  l i t e r a t u r y  r e g io n a ln e j ,  f o lk l o r u  i t p .  U- 
trzymywanie kontaktów z reg iona lnym i towarzystwami naukowymi i  
reg iona lnym i wydawnictwami mogłoby prowadzić do publikow ania  
ty o h  prao ozłonków Towarzystwa, oo byłoby bardzo pożądane z u -  
wagi na większe możliwości finansowe wyżej wymienionyoh i n s t y -  
t u o j i  reg io n a ln y ch .
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Po wypowiedzi doo. F ryciego  W iceprezes doc. dr Edmund J a n 
kowski zaproponował przerw anie  d y s k u s j i  oelem przeprow adzenia  
g łosow ania  nad wnioskiem Głównej Kom isji Rew izyjnej i  oelem 
przeprow adzenia  wyboru nowych władz Towarzystwa. W wypadku po
z o s ta n i a  wolnego czasu  dalszy  c iąg  d y s k u s j i  można będz ie  p ro 
wadzić po wyboraoh. D elegac i ,  k tó rzy  n ie  zdążą wypowiedzieć się, 
a mają coś ważnego do pow iedzenia, będą mogli p r z e s ła ć  swe po
g lądy  na piśmie pod adresem nowego Zarządu, k tó ry  na pewno 
w n ik liw ie  je r o z p a t r z y .

W sprawie "Rooznika" doc. Jankowski proponował kon tynuac ję  
rozmów z zas tęp cą  s e k r e ta r z a  I  Wydz. PAN p r o f .  Wojciechowskim, 
opow iedzia ł s i ę  rów nież  za k o n ieczn o śc ią  dokładnego p rzem yśle 
n i a  p r o f i l u  pisma na wypadek p r z e j ś c i a  na drogę jego sp rz e d a 
ży; d la  p o d n ie s ie n ia  r a n g i  pisma pożądane byłoby tak że  p r z e j 
ś c i e  z małej p o l i g r a f i i  na druk. Chodzi bowiem o t o ,  by w no
wych warunkach zapewnić "Rocznikowi" możliwie najwyższy w alor 
t re śc io w y  i  g r a f ic z n y ,  ta k  by mógł on p rzyc iągnąć  s z e rs z e  koło  
nabywców.

Wniosek doc. Jankowskiego o p rzerw an ie  d y s k u s j i  p r z y ję ty  
z o s t a ł  p rzez  ak lam ac ję .  Przez aklamaoję również z e b ra n i  p rz y 
j ę l i  wniosek K omisji Rewizyjnej u d z ie la j ą c y  abso lu to r ium  do
tychczasowemu Zarządowi Głównemu.

W następnym punkcie doo. Jankowski wysunął z uzasadn ien iem  
kandydaturę  Mieczysława J a s t ru n a  na cz łonka  honorowego Towa
rzy s tw a .  P ropozycja  t a  p r z y j ę t a  z o s t a ł a  p rzez  ak lam aoję , przy 
czym zobowiązano Prezydium do w ysłan ia  depeszy g r a tu l a o y jn e j  
nowo obranemu członkowi honorowemu.

Następnym punktem programu były wybory nowych władz Towa
rz y s tw a .  W im ien iu  u s tęp u jąceg o  Zarządu kandydatów do nowego 
Zarządu p rz e d s ta w i ł  p r o f ,  dr Andrzej Bukowski. L i s t a  t a  p rzed 
s ta w ia ła  s ię  n a s tę p u ją c o :

I .  Kandydaci do Zarządu Głównego
P r e z e s  -  P ro f .  dr J u l i a n  Krzyżanowski
C z ł o n k o w i e
Mgr Paweł B agiński
P r o f . d r  A ndrzej Bukowski
D oc.dr S tan is ław  F ryc ie
Doo.dr Zbigniew G o liń sk i
Dr Ryszard Górski
Mgr A ndrzej Guzek
P r o f . d r  Jan Zygmunt Jakubowski
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Doc.dr Edmund Jankowski
Mgr Andrzej Kozłowski
P r o f . dr J a n in a  K ulczycka-Salon i
P r o f . d r  Zdzisła7/ L ibera
Dr S ta n is ła w  Makowski
Dyr. S tan is ław  Rutkowski
P r o f . dr Eugeniusz Sawrymowioz
Mgr Czesława S z e te la
Mgr A l i c j a  Szlązakowa
Mgr Antoni Ś ledziew ski
Dr S ta n is ła w  Świrko
Dr Ryszard  Wojc iechow ski
P r o f . d r  Kazimierz Wyka
P r o f . d r  Czesław Z g o rze lsk i

I I .  Kandydaci do Głównej Komisji Rew izyjnej:
Przew odnicząca -  P r o f .d r  Z o f ia  Szmydtowa 
Członkowie
Mgr M aria Bokszczanin 
D oc.dr B arbara  Kocówna 
D oc.dr M aria S traszew ska

I I I .  Kandydaci do Sądu Honorowego:
Przewodniczący -  Dr Szczepan Waoek
Członkowie
Mgr Leszek Kamiński
Doc.dr I z a b e la  Lewańska

Ponieważ inne p ropozycje  n ie  z o s ta ły  zg łoszone ,P rzew odn i-  
oząoa z e b ra n ia  p rzep ro w ad z i ła  g łosow anie , w którym zapropono
wana l i s t a  z o s t a ł a  p r z y j ę t a  jednom yśln ie .

W im ien iu  nowo obranego Zarządu Głównego za wybór p o d z ię 
kował p r o f . dr Eugeniusz Sawrymowioz, przypomniał przy tym, że 
zgodnie ze S ta tu tem  Towarzystwa Zjazd w ybiera  im iennie jedy
n i e  P rezesa ,  p o z o s ta łe  zaś funkcje  Zarząd mianuje spośród swych 
ozłonków na zeb ra n iu  konstytucyjnym .

Po przeprow adzeniu  wyborów d o c .d r  Edmund Jankowski wysu
n ą ł  sprawę m ie jsca  następnego Zjazdu, o k tó rego  o rg a n iz a c ję  
z g ł o s i ły  kandydaturę Oddziały w Toruniu i  w Słupsku. W dys
k u s j i  z e b ra n i ,  mając na w zględzie kon ieczność  rozpropagowania 
d z i a ł a l n o ś c i  Towarzystwa w północnych reg io n a ch  k r a ju ,  gdzie  
a k o ja  jego j e s t  stosunkowo s ła b a ,  oraz  b io rą c  pod uwagę ko
r z y ś c i  wypływające z odbycia Zjazdu w m ieście  n ie  wojewódzkim 
i  w O ddziale niedawno powstałym, o p o w ie d z ie l i  s ię  jednomyśl
n ie  za Słupskiem.

Przed przerwą d o c .d r  Mieczysław In g lo t  p rz e d s ta w ił  n a s t ę 
p u jący  wniosek:
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"Zjazd Delegatów zobowiązuje nowy Zarząd Główny do 
kontynuowania s ta r a ń  o u trzym anie dotychczasowego s tan u  
rzeczy  przy wydawaniu i  rozprow adzaniu  ’’Rocznika" oraz 
upoważnia Zarząd do dalszych  kroków w k w e s t i i  wymienio
n e j  w z a le ż n o ś c i  od s y tu a o j i ,  jak a  będzie  i s t n i a ł a " .
Wniosek z o s t a ł  p rz y ję ty  jednom yśln ie .
Na zakończenie t e j  c z ę ś c i  z e b ra n ia  p r o f .  Sawrymowioz po

dziękował o rganizatorom  Zjazdu Lubelsk iego  za s t a r a n i a  i  za 
zapew nienie  Zjazdowi doskonałe j a tm osfery  obrad.

Z k o le i  p r o f . d r  Jan in a  Garbaozowska podziękowała w im ie
n i u  gospodarzy Zjazdu wszystkim obecnym za u d z ia ł  w s e s j i  
naukowej i  obradach w c z ę śo i  o rg a n iz a c y jn e j .

Po przerw ie  powrócono, zgodnie z poprzedn ią  uchwałą, do 
p rzerw ane j d y s k u s j i .

D elegat O ddziału  w Z ie lo n e j  Górze dr S tan is ław  Kania 
s t w i e r d z i ł ,  że na leży  r a z  je szcze  zw rócić  s ię  do S e k re ta rz a  
Naukowego PAN o zachowanie dotychczasowej formy rozprow adza
n i a  "Rocznika", przy czym byłoby możliwe zdaniem mówcy uzys
k a n ie  pomyślnej d e c y z j i ,  gdyby p rzedstaw iono  "Rooznik" jako 
b iu l e ty n  w ew nętrznoorganizaoyjny. Gdyby s ię  i  to  n ie  u d a ło ,  
t r z e b a  będzie  r o z p is a ć  prenum eratę , zm ienić c h a ra k te r  pisma 
i  powołać etatow ą re d a k o ję .

D elegatka  z O ddzia łu  Łomżyńskiego, Helena C zern ek ,zap ro 
s i ł a  obecnych na s e s j ę  naukową poświęconą r o d z in ie  Wagów,któ
r a  odbędzie s ię  w Łomży w maju 1973 r .  Przemówienie swe De
le g a tk a  zakończyła uwagami o r o l i ,  jaką  Towarzystwo nasze  od
grywa w a k ty w iz a o j i  środowisk in t e l i g e n c k io h  w małyoh o ś ro d -  
kaoh.

W zakońozeniu z e b ra n ia  mgr A l i c j a  Szlązakowa poinformowa
ł a  obeonyoh o p rzeb ieg u  targów k s ią ż k i  we F ra n k fu rc ie  nad Me
nem, podczas k tó ry ch  delegatom polskim wręczona z o s t a ł a  Na
g roda  Pokojowa Związku Wydawoów i  K sięgarzy Niemieokich,przy
znana zamordowanemu p rzez  hitlerow ców  Januszowi Korozakowi.

W os ta tn im  przemówieniu mgr Helena Szozepanik z J a r o s ł a 
w ia podziękowała ustępującem u Zarządowi o raz  p r z e d s ta w ic ie 
lom obu U czeln i L ubelsk ich  za miłe ohwile p rzeż y te  w L u b l i 
n i e .  P rofesorow i Zgorzelskiem u i  docentowi Opackiemu D ele
g a tk a  w y raz i ła  wdzięczność za op iekę , jaką Zarząd O ddzia łu  
Lubelsk iego  r o z to c z y ł  nad młodym Oddziałem Jaros ław sk im .

Na tym część  o rg an iz acy jn a  Zjazdu z o s t a ł a  zam knięta .
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Wieozór drug iego  d n ia  Zjazdu D elegaci s p ę d z i l i  na zeb ra n iu  
tow arzyskim , po którym odbył s ię  występ zespo łu  tań o a  i  p ie ś n i  
studentów  U niw ersy te tu  im. M arii C u r ie -S k ło d o w sk ie j .

T rzec i  dz ień  Zjazdu poświęoony b y ł  na wycieozkę autokarową 
do Zamościa i  S zczebrzeszyna.




